
 
  
 

 

  

Consell Escolar Municipal del Districte de Nou Barris 
Acta de la sessió de 18/10/2016       - 1 - 

 

 
 

 
 
 

ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 
DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 

 
Data: 18 d’octubre de 2016 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 
Presideix:  

- Sra. Àngels Rabadà, Consellera d’educació del Districte de Nou Barris 
 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de centres escolars públics 

- Jordi Moncosí. Direcció C. públics Institut Barcelona-Congrés. 
- Elena Ràfols Canela. Direcció C. públics. EBM Aqüeducte 
- Francisco Javier Sanz Botey. Direcció C. públics. Institut Galilleo Galilei 
- Anna Blasco Blasco. Direcció C. públics. Escola Víctor Català 

 
Pel sector dels pares i mares centres públics 

- Miguel de los Santos Almenara. Repr. AMPA, escola Mestre Morera. 
 
Pel sector dels sindicats 

- Mireia de la Rubia Garrido. Sindicats. CCOO 
- Montserrat Terrones Freijo. Sindicats. CCOO (Lleure educatiu sociocultural) 
- Daniel Checa López. USOC 
- David Caño. Sindicats USTEC 

 
Pel sector dels consellers 

- Juan Medina Rodríguez, conseller (Barcelona en comú) 
- Mario García Gómez, conseller (grup PSC) 
- Fèlix Cogolludo Gamboa (en representació de Raül Medina Román, conseller (grup C's) 
- Adrià Ventura Ramos, conseller (grup CDC) 

 
Pel sector entitats 

- Carles Benito Lupiañez, coordinadora d’Associacions pares/mares de Nou Barris 
- Andreu Varela, Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris 

 
Pel sector de l’administració educativa 

- Àlex Vidal Garcia. Coordinador SE, director EAP 
- Saul Dalmau, Consorci d’educació 
- Josep Antoni Martínez, Inspecció districte Nou Barris 

 
Convidats: 

- Mercè Novellon, UNED 
- Montse Gaja Rodríguez, UNED 
- Puri Barrera. EBM Aqüeducte 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
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Secretària: 

- Maria Iborra Cano, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. Àngels Rabadà, 
Vicepresidenta del CEMD. 

2. Pla de xoc per a la millora de l’educació a Nou Barris. Xarxa 0-18. Consellera 
d’educació 

3. Mesura de govern, Pla d’acció per la cohesió i els drets socials de Nou Barris 
2016-19. Consellera d’educació. 

4. Presentació de les dades d’inici del curs escolar 2016-17. Inspecció d’educació. 
5. Varis: 

-Menció del primer premi de Grau de Màster a Helena Alsina, professora de 
l’escola Mercè Rodoreda. 
-Nou equipament: Espai Familiar El Torrent 

6. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
PRIMER PUNT.- 
La consellera planteja que si ningú té cap esmena es pugui aprovar l’acta anterior. Es dóna per 
aprovada l’acta de la sessió anterior amb les esmenes següents: 

-Andreu Varela, Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris, no surt com a assistent. 
-Pàgina quatre: on està registrat Mario Garcia, s’ha de posar Andreu Varela 
-Punt Sisè: on està registrat Mario Garcia, s’ha de posar Andreu Varela. 
-Segon punt: on posa reunió de la coordinadora, ha de posar reunió de la Xarxa 0-18 
amb la consellera. 
-Montserrat Terrones Freijó és Montserrat Terrones Freijo, de CCOO Lleure educatiu 
Compartit. 

La consellera esmenta dos persones noves representants de sindicats, i una persona 
representant de l’UNED: 
  -David Caño, que substitueix a Pep Vinyals 
  -Mireia de la Rubia, que substitueix a Glòria Seguí 
  -Montse Gaja, que acompanya Mercè Novellón, de la UNED. 
Àlex Vidal excusa el coordinador dels Serveis Educatius, en Xintu Ferrer. 
 
 
SEGON PUNT i TERCER PUNT.- 
La consellera explica que a l’últim consell es va donar per acabat el Pla de xoc, amb el 
compromís que la part política havia de concretar com es donaria resposta al document. Valora 
la feina feta, la radiografia que representa de l’educació a Nou Barris. Diu que BComú ja 
portava com a una de les seves mesures per atendre la infància en risc, alguna solució per al 
tema de l’alimentació a les escoles. Ara, amb la implementació de la targeta solidària, per a 
Famílies amb infants menors de 16 anys, s’ha volgut normalitzar la situació de tots ells, tornar-
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los la responsabilitat i la dignitat. Les famílies poden així triar com utilitzar-la, però hagués 
volgut que s’implementés de manera més fàcil i sense incidents. 
A Jordi Moncosí diu preocupar-li la discrecionalitat de les famílies, ja que poden cobrir altres 
despeses amb la targeta que els deutes amb l’escola. 
Saül Dalmau diu que el Consorci ha fet gestions per a què funcionin les targetes a les escoles, 
però que s’haurà de repassar, i en tot cas qui tingui dificultats hauria de trucar al Consorci per 
gestionar-ho. 
Anna Blasco es queixa de que la informació rebuda sobre les targetes sigui a través de Serveis 
Socials. 
David Caño planteja unes llistes clares amb quines famílies tenen la targeta, cosa que no podrà 
ser per la privacitat de les dades, tal com apunta Saül Dalmau i altres persones assistents al 
CEMD. 
La Consellera explica que han valorat, per donar sortida al Pla de Xoc, incloure’l a la Mesura de 
Govern del Pla d’Acció per la cohesió i els drets socials, per lligar-ho amb les demandes de la 
comunitat de Nou Barris, ja què hi ha moltes coses que es veuen des de diferents àmbits. 
Jordi Moncosí expressa els seus dubtes sobre si tot el que es va treballar estarà inclòs al Pla 
d’Acció, a la qual cosa la Consellera respon que ara no hi és però pot estar-hi. 
La Consellera explica que ja s’estan fent coses en relació al que es deia al Pla de Xoc, com dos 
nous casals infantils diaris (a les escoles El Turó i Timbaler del Bruc), o el projecte Baobab a 
l’estiu, així com convenis nous amb esplais que ja funcionaven (com amb l’esplai Druida). 
També s’ha recuperat la mitja hora a les Bressols. Explica també que a P3, als centres de 
màxima complexitat, s’ha aturat l’increment, però no a primer d’ESO. 
Joan Medina diu que incorporar el Pla de Xoc al Pla d’acció té un sentit, polític i pràctic, perquè 
hi ha coses que ja s’estan fent des d’altres àmbits que incidiran a l’educació, com per exemple, 
el Pla de Barris de Trinitat Nova, ja que la Mesura té en compte el PAD, Pla de barris, etc. 
David Caño demana si seria possible saber quina proporció d’infants tenen garantida 
l’alimentació. 
Andreu Varela diu que el problema és la representació que té el CEMD en aquesta organització 
amb la Mesura de Govern, quan al CEMD estan representats diferents estament que tenen a 
veure amb l’educació. Creu que s’hauria de definir clarament quin paper juguen cada un. 
Joan Medina explica que el Pla de xoc el va aprovar el CEMD, però la comissió de seguiment 
està sota el Pla d’acció. 
Jordi Moncosí expressa la seva preocupació, però diu confiar si la defensa de tot el que es 
plantejava al Pla de xoc s’assegura, i demana com s’ha de fer a la pràctica. 
La Consellera explica que s’està treballant, per exemple, en un Pla de salut mental, que toca 
temes que estan al Pla de xoc, com incrementar places al CSMIJ (enviarem notícia de premsa). 
Saül Dalmau diu que des del Consorci també s’estan fent coses: Escoles enriquides, 
Adolescents en risc, Institut a temps complert, s’ha augmentat mig promotor escolar més i s’ha 
consolidat un pedagog de l’EAP. 
Jordi Moncosí expressa un altre cop la seva preocupació respecte la comissió de seguiment del 
Pla d’Acció, ja que creu que farà una feina sobre el que ja hi és a la Mesura i no sobre el que 
aporta el Pla de xoc. 
Per Josep Antoni Martínez és revaloritzar el Pla de xoc que estigui sota la Mesura de Govern. 
Andreu Varela explica que el Pla de xoc és una crida que no pot endarrerir-se massa. 
 
 
QUART PUNT.- 
Saül Dalmau explica que hi ha 1000 alumnes més als centres d’ensenyament públic que el curs 
anterior. En aquest cas, el padró és molt semblant a la matricula efectuada. 
Les dades sobre alumnat amb NEE les tenen sobre els centres públics, però no sobre els 
concertats. 
Dades d’escolarització de P3 des de la preinscripció a la matrícula al districte de Nou Barris: 
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Padró 1425 
Places 1200 

Demanda 1054 
Assignats 1052 
Matrícula 1102 

David Caño opina que als barris de Vilapicina-Torre Llobeta, Porta, El turó de la Peira i Can 
Peguera, no es pot deixar a principis de curs un nombre de vacants cero als centres públics, 
que pot ser estaria bé tenir una línia més en un centre d’aquesta zona. 
Secundària: ha baixat la ràtio molt poc respecte al curs passat. Hi ha al districte de Nou Barris, 
un 74’1% de centres públics que tenen 30 alumnes o menys, un 22’2% amb de 31 a 33 
alumnes, i un 3’7% amb 34 alumnes o més. 
Professorat: han augmentat molt poc les dotacions, però hi ha 221 places estructurals més. 
S’han fet obres a l’escola Marinada, Ferrer i Guàrdia, Santiago Rusinyol i a l’institut Flos i 
Calcat. 
S’han visitat els centres educatius on es farien obres pel 2017 per veure si havia canviat la 
demanda d’obres. 
S’ha fet un pla per canvi de caldera d’aigua calenta i pintura dels centres. 
Hi ha un pla per fer el remodelat i canvi de les instal·lacions informàtiques. Els membres del 
CEMD demanen veure la llista on consten aquest canvis per prevenir la fractura digital, 
prioritzant escoles segons el seu context. 
David Caño demana de cara al curs vinent no fer tancaments preventius de P3, ja que la 
planificació no és neutra, i pot fer desistir als pares de matricular al infants a la pública. 
Josep Antoni Martínez constata la inquietud, participació i sentit crític dels membres del CEMD. 
Vol posar en relleu el treball que es fa als centres, als equipaments, els professionals que 
projecten per la millora, cosa que també s’ha dir al costat de les mancances. L’equip 
d’inspectors estan també per la millora dels equipaments, diu. Volen compartir una posició de 
proximitat, d’acompanyament, especialment en un districte com Nou Barris. 
 
CINQUÉ PUNT - 
La consellera fa menció al primer premi de màster concedit a la professora Helena Alsina, de 
l’escola Mercè Rodoreda, pel treball Confecció col·laborativa  del pla TAC amb Google Apps for 
education. 
També de l’apertura aquest mes de setembre de l’Espai Familiar El Torrent, ubicat a l’EBM El 
Torrent, un nou servei educatiu al barri de Roquetes del districte de Nou Barris, adreçat a 
infants de 0 a 3 anys i a les seves famílies. 
 
S’acaba la sessió a les 20.20 h 

 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 
 


